
 
Jan Horsch te Heerlen. 

Grote successen van ‘n kleine liefhebber ! 

 

Een David tussen de Goliats !! 

Met een klein ploegje weduwnaars altijd in de slag ! 

 

Het is al weer enkele jaren geleden dat Jan Horsch bij me op bezoek was.  De reden daarvoor 

was dat hij bij mij ‘n jonge duif kwam halen die hij op een bonnenverkoop had gekocht. En 

sindsdien ben ik zijn prestaties die hij met de duiven behaalde gaan volgen. En ik kan anders 

niks schrijven dat Jan met zijn kleine duivenhokje en evenzo met een klein aantal duiven zich 

degelijk in de kijker speelde. En zelfs zo goed dat over hem werd gepraat. Nu in het seizoen 

van 2024 is dat weer abnormaal goed geweest. Er wordt ooit eens tegen me gezegd dat in de 

gazetten alleen maar reportages stonden van grote liefhebbers met paleizen van hokken. Daar 

werden de liefhebbers mee bedoeld met veel duiven. Dat die ook meer kansen hebben om 

goede resultaten te behalen werd niet over gepraat. Maar de liefhebber die weinig duiven 

heeft, en er ook mee speelt en met de allerbeste mee kan, die valt niet zo op. En de melker uit 

dit verhaal is Jan Horsch, die  namelijk zo’n kleintje is. Hij is een David tussen de Goliats! 

Het is zeer terecht dat op deze nu de schijnwerper wordt gericht. Zijn prestaties met de oude 

duiven zijn zo geweldig geweest dat zelfs de echte groten er jaloers op kunnen  worden. 

Omdat Jan over een klein accommodatie beschikt, heeft hij het niet gehad van de macht van 

de massa maar van de macht van de kwaliteit. En het is ook niet dat Jan Horsch pas ’n paar 

seizoenen goed presteert maar dit al diverse seizoenen heeft gedaan. Blijkens zijn uitslagen, 

ieder seizoen weer, hebben we dat kunnen waarnemen. En als je dat van iemand weet dan 

blijf je zo iemand volgen. In het samenspel S.O.M. (Samenspel Oude Mijnstreek), waar iedere 



vlucht de concurrentie groot is, daar heeft hij geen bange gehad. Zelfs nog niet voor de 

mannen die de degens kruisen bij het spel die de Afdeling Limburg te bieden heeft. Want bij 

het bekijken van de top-tien bij teletekst kon men zien dat Jan er goed bij zat. Zo was het op 

provinciaal Chateauroux op 5/8 in 2023 met de 5de prijs tegen 101 deelnemers, onlangs van  

Issoudun van 22 juli met de 6de prijs tegen 205 deelnemers en weer van Issoudun op 28 juli 

met de 8ste prijs tegen 152 deelnemers. En degene die kan zeggen dat hij ook, net zoals Jan 

Horsch een oogst aan prijzen won van 73,6% groot, dat is er dan een van de weinigen. Bij het 

maken van dit verhaal heeft Jan bij het samenspel aan 16 vluchten met de oude duiven 

deelgenomen met totaal 110 duiven en won daarmee 81 prijzen. En dat bij een gemiddelde 

deelname van 738 duiven. Enkele jaren keihard spelen en verschillende kampioenschappen 

winnen dat is heel mooi. Dat is reeds door velen gepresteerd geworden. En als een melker met 

een heel klein hokje, met tien weduwnaars en een klein ploegje jonge duiven, bijna elk 

seizoen een hoofdrol vertolkt, dan rest slechts één conclusie en dat is dat men met een vakman 

te maken heeft en met  een liefhebber met goeie duiven. En zo iemand is beslist Jan Horsch te 

Heerlen. Het afgelopen seizoen van 2024 was hij weer de man die vriend en vijand verbaasd 

deed staan. In zijn eigen vereniging “de Doffer” in Schinveld, waar hij ook knokken moest 

tegen sterke liefhebbers en tegen gemiddeld 500 duiven, was hij ook één van de liefhebbers 

die duchtig aan de boom schudde. Daar kwam hij met 79 prijzen uit de bus wat een rendement 

is van 71,8% .Hoewel Jan niet te koop loopt met zijn prestaties, spreken zijn resultaten 

boekdelen. Regelmatig behaalde hij mooie series prijzen, en er waren zelfs wedvluchten bij 

dat al zijn deelnemende duiven in de prijzen vielen. Een prestatie die zelfs de grootste 

liefhebbers met veel duiven niet konden evenaren. Wat is zijn geheim? Naar mijn mening 

komt dat door een onverdeelde aandacht voor elke duif en een diepgewortelde liefde voor het 

vak. In Heerlen in de rustige Past. Erenstraat 3 woont Jan Horsch. Een naam die in de wereld 

van de duivensport niet veel opzien baart, maar onder insiders bekend staat om zijn 

opmerkelijke prestaties en waar hij zelf stilletjes geniet van zijn passie in het verzorgen en 

trainen van zijn duiven. En nog meer genieten als zijn duiven met veel brio terug komen van 

de vlucht. Hoewel hij de rust zelve is, is dat anders in de competitie. Dan trilt hij vaak genoeg 

al een juffershondje. Zoals bij de wedvluchten dat hij zijn ingekorfde duiven in zo’n volgorde 

thuis kreeg dat die bijna allen het papier haalden. Bijvoorbeeld op de vluchten van:  

 

27/4  Rethel          ss-SOM  1442 d.   88-118-121-137-166-189-295-298-382-496   10 van 10 

5/5   Laon            ss-SOM  1423 d.    27-44-73-116-200-226- 238-273- 333-378      10 van 10 

11/5 Melun         ss-SOM   1386 d.   31-43-57-59-114-128-319                                  7 van  9 

8/6  Lorris            ss-SOM    971 d.   2-22-58-80-174-220-274                                    7 van 8  

15/6 Chalons       ss-SOM    599 d.   5-9-43-71                                                             4 van 4 

29/6 Chalons       ss-SOM    423 d.   16-26-116-122                                                     4 van 4 

29/6  Vichy         ss-SOM    162 d.   14-32-40                                                               3 van 4 

13/7 Chalons       ss-SOM      299 d.  19-52-49                                                             3 van 3  

14/7 Issoudun      ss-SOM     203 d.   4-15-18                                                               3  van 4 

28/7 Issoudun      ss-SOM     209 d.   2-13-22-30-43                                                    5  van 6      

 

 

De 76 jarige Jan is toch al heel wat jaren aan de duivensport verknocht. Met 35 jaar is hij geen 

nieuweling meer. Zijn liefde voor de duiven ontwikkelde zich echt goed toen hij zijn eerste 

successen behaalde. En door de seizoenen heen werden zijn prestaties steeds beter en beter. 

En natuurlijk ook de kwaliteit van zijn duiven. Maar zijn concurrenten zaten ook niet stil. En 

daarom kocht hij zich regelmatig bij goed spelende liefhebbers in de regio duiven om zijn hok 

te versterken. De duiven waarmee hij de laatste seizoen zo’n fraaie successen mee behaalt die 

komen onder andere van Jan Schmitz uit Stein - Henk Vluggen uit Kerkrade – Piet van der 



Leegte en Gunter Wittenberg uit Waubach. Van laatste genoemde liefhebber Wittenberg heeft 

hij een doffer die hem zeer goede duiven geeft. De faam van Jan bleef niet beperkt tot zijn 

eigen club. In grotere concoursen, waar de competitie fel was en de deelname hoog, bleef hij 

zich ook onderscheiden. Zijn duiven presteerden consequent, zelfs tegen de top van de 

provincie. Waar menige grote liefhebber met talloze duiven geen kans maakte, bleef Jan met 

zijn kleine maar gedreven team van duiven de concurrentie vaak voor.  

 

Het fundament van de triomf: 

Dat zijn de duiven en de verzorging. De verzorging is zeker voor 100%. Er wordt bij Jan 

Horsch niks aan het toeval overgelaten wat betreft de verzorging van de duiven. Alle 365 

dagen van het jaar wordt alles nauwlettend in de gaten gehouden. Hij is er dan ook zeker van 

dat goed verzorgde duiven een betere kans hebben om te winnen dan de duiven die het nog op 

z’n boerenfluitjes moeten doen. De verzorging dat is bij hem het fundament voor goed spel te 

leveren en dit geldt zeker ook in de wintermaanden. Over medische begeleiding heeft hij veel 

gelezen en gehoord en zo heeft hij het systeem gaan toepassen zoals Jan Schmitz uit Stein dat 

doet. Daar is  niks geheimzinnigs bij. Op z’n tijd een geel kuur, na de wedvlucht BS in het 

drinkwater en vitaminen en 2 keer in de week een kruidenmix. En meer hebben zijn  duiven, 

die van nature al goed gezond zijn, niet nodig. Ook wat het voer voor de duiven betreft heeft 

hij niks bijzonders. Een goede kwaliteit voor de wedstrijdduiven en een kwaliteit met alles er 

in als ze met jongen zitten.  

 

Wat hij nog eens zou willen: 

Dat is het behalen van een provinciale overwinning. Wie droomt er niet van? Altijd mee zitten 

met vroege duiven dat is bij hem een vaste prik. Maar dat klein beetje geluk om heel Limburg 

op de knieën te krijgen heeft hij nog niet gehad. De kwaliteit heeft hij er voor en zeg nooit, 

nooit dat dit er in de nabije toekomst niet van komt.  

 

Tot besluit: 

Vandaag de dag wordt Jan Horsch door veel duivenliefhebbers bewonderd en gerespecteerd. 

Niet om zijn trots maar om zijn bescheiden toewijding en uitzonderlijke prestaties. Dit verhaal 

is een bewijs dat ware passie en zorg voor detail meer waard zijn dan kwantiteit. Jan laat zien 

dat echte grootsheid schuilt in bescheidenheid en vastberadenheid – een les die we allemaal 

kunnen waarderen. 
 

(Pie Schepers)                                                       

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

                                                                            

 

 

 

 

  


